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Переписка, не лишенная занимательности для будущего историка 

русской печати 

 

Рассмотрены причины конфликтной ситуации, сложившейся между 

издателями журналов «Городское дело», «Земское Дело» и Главным 

управлением по делам печати в 1912 и 1915 гг. Оба журнала, выходящие в 

Санкт-Петербурге в начале XX века, стали первым опытом 

специализированных изданий, посвященных вопросам городского хозяйства, 

земского и муниципального управления. В статье проанализированы 

материалы переписки редакции и канцелярии Главного управления по делам 

печати, а также жалобы издателя Д. Д. Протопопова Министру внутренних 

дел на действия военной цензуры, затрудняющие выход обоих журналов. 

Статья основана на архивных документах и материалах периодической 

печати. 
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«Correspondence that is not without its attractions for the future historian of 

the Russian press» 

 

The report examines the causes of the conflict situation between the 

publishers of the magazines "Gorodskoe Delo", "Zemskoe Delo" and the Main 

Department for press Affairs in 1912 and 1915. Both magazines, published in St. 

Petersburg at the beginning of the XX century, became the first experience of 

specialized publications devoted to urban economy and municipal management. 

The report analyzes the materials of correspondence between the editorial office 

and the office of the General Directorate for press Affairs, as well as complaints 

from the publisher D. D. Protopopov to the Minister of internal Affairs on the 

actions of military censorship that make it difficult to publish both magazines. The 

report is based on archival documents and materials of the periodical press. 
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